
Begroting en jaarstukken OddV 

Vragen Christen Unie

1. In verhouding gaat er veel geld in advies zitten. Kan de aandacht niet meer uitgaan naar handhaving?
2. Andere jaren hebben we ook gesproken over de prioritering. Welke prioriteiten worden nu 
vastgelegd? 

Antwoord: Programma 3 ‘Advies’ bestaat onder meer uit het geven van specialistische advies ten 
behoeve van vergunning- en handhavingsprocedures die door de OddV worden uitgevoerd. Ook de 
specialistische adviezen aan de gemeenten voor onder andere vraagstukken op het gebied van de 
ruimtelijke ordening maken hier deel vanuit. Dit betreft noodzakelijke en veelal wettelijk verplichte 
advisering. Indien meer aandacht voor handhaving wordt gewenst, vraagt dat meer middelen daarvoor. 
De gemeente bepaalt in dat kader de prioriteiten ten aanzien van de handhaving. In de begroting van 
de OddV worden geen nieuwe prioriteiten bepaald, maar liggen de eerdere prioriteitskeuzes van de 
gemeente aan de basis van deze begroting.

Vragen CDA fractie
Er is een tekort van € 637.000 op een begroting van € 3.365.000 dat is bijna 20%. Dit tekort blijkt ook 
nog eens structureel van aard gezien de meerjarenbegroting met dit bedrag is opgetrokken. Hoe kan 
het verschil met de oorspronkelijke begroting nou zo groot zijn? 

Antwoord: De begroting van de OddV, die halverwege het jaar voorafgaand aan het jaar dat de begroting 
betreft wordt vastgesteld, dient als basis voor de gemeentelijke begroting, die in het najaar van dat jaar 
wordt vastgesteld. In 2020 was de bijdrage van Barneveld (overeenkomstig de begroting van de OddV 
voor 2020) begroot op € 3.616.000, waarvan € 3.365.000 structureel en € 251.000 incidenteel. 
Aangezien er nog geen vastgestelde gemeentelijke begroting 2021 is, kan momenteel de vergelijking 
enkel plaatsvinden ten opzichte van het structurele meerjarendeel van de gemeentelijke begroting (€ 
3.365.000). Dat levert het tekort van € 637.000 op.

Barneveld is een groeigemeente met ambitie. De OddV speelt een grote rol bij de realisering van deze 
ambities, met name waar deze gevolgen hebben voor de fysieke leefomgeving. Gelet op deze rol van 
de OddV en de daarbij behorende taken gaat een stevige gemeentelijke ambitie gepaard met een 
stijging in de afname van producten en diensten van de OddV. Het tekort uit de programmabegroting is 
aanzienlijk maar hierdoor ook deels verklaarbaar.

Gelet op de jaarlijks toenemende tekorten zijn wij echter wel een gezamenlijk traject met de OddV 
gestart om de kosten en keuzes helder en inzichtelijk te krijgen. Wij zullen op basis van de uitkomsten 
van dit traject een integrale afweging en de daarbij behorende keuzes maken. De resultaten van dit 
proces zullen worden verwerkt in de gemeentelijke begroting voor 2021, die de gemeenteraad in het 
najaar zal vaststellen. Dan zal blijken hoe groot het daadwerkelijke verschil is tussen de voorliggende 
ontwerpprogrammabegroting 2021 van de OddV en de begroting van de gemeente voor 2021, waarbij 
nadrukkelijk wordt gestreefd naar een kleiner tekort dan nu voorligt. In dit kader is het van groot belang 
dat de OddV periodiek monitoringscijfers aanlevert om het gewenste inzicht te krijgen.

Vragen van de VVD fractie
Wij constateren dat de OddV steeds meer werkzaamheden krijgt in het kader van de energietransitie 
(bij bedrijven). Ook constateren wij dat het duurzaamheidsloket van de gemeente Barneveld 
werkzaamheden uitvoert in het kader van de energietransitie bij bedrijven (en particulieren). We 
constateren daar versnippering, is het mogelijk om de werkzaamheden voor bedrijven geheel bij de 
OddV neer te leggen?

Antwoord: In art. 7.1 en bijlage IV van het Besluit omgevingsrecht zijn de basistaken opgenomen, die in 
ieder geval bij een omgevingsdienst moeten worden ondergebracht. Dit betreft vergunningverlening, 
toezicht en handhaving op het gebied van milieu. Daarnaast kan een gemeente of provincie er voor 
kiezen om facultatief extra taken in te brengen bij een omgevingsdienst. Dit betreft vaak taken die een 
raakvlak hebben met de reeds ingebrachte taken bij de OddV en/of leiden tot efficiencywinst.



Vragen Burger Initiatief
Bijdrage Barneveld 2019 is 3.800.000,-- werkelijk  en 2020 3.621.000,-- begroot. De gemeente 
Barneveld heeft zelf voor 2020 minder begroot dan ODDV waar komt dat door? Hoe kunnen 'we’ er zo 
naast zitten?

Antwoord: Zie het antwoord op de vraag van de fractie van het CDA. 

Maar traject om te bezuinigen samen met ODDV. Hoe gaat het met dit traject? Is daar al iets over te 
zeggen?

Antwoord: Het traject bevat twee hoofdcomponenten. Enerzijds betreft het de afname van producten 
van de OddV en de consequenties die dit heeft voor de fysieke leefomgeving, alsmede de 
kostenbesparing die dat oplevert. In dat kader hebben inmiddels een aantal verkenningsgesprekken 
plaatsgevonden, onder andere met de OddV. Anderzijds wordt ook gekeken naar mogelijkheden in de 
gemeentelijke bedrijfsvoering. Daarbij kan gedacht worden aan:

 Nauwkeurige monitoring van de productie van de OddV gedurende het jaar om tijdig keuzes te 
kunnen maken c.q. te kunnen (bij)sturen.

 het onderzoeken of de kosten van de OddV voldoende worden doorberekend in de leges;
 Kosten daar waar mogelijk toe te rekenen aan (gemeentelijke) projecten en afdelingen.
 Onderzoeken of (DVO-)taken door de OddV moeten worden uitgevoerd en in welke omvang.

Het betreft een aanzienlijk aantal aandachtgebieden en vraagstukken. Hierin moet nog het nodige werk 
met de nodige zorgvuldigheid verzet worden. Inmiddels is ook een proces gestart om de begroting van 
de OddV en de gemeente beter op elkaar te laten aansluiten.

Of dit traject een aanzienlijke kostenbesparing gaat opleveren is nog niet duidelijk maar het zal in ieder 
geval inzicht moeten opleveren op basis waarvan wij goed onderbouwde keuzes kunnen maken. Hoe 
lang het proces nog gaat duren is thans moeilijk in te schatten.

Hoe staat het met de ingangsdatum van de omgevingswet?

Antwoord: Op 18 mei 2020 wordt de nieuwe datum bekend waarop de Omgevingswet in werking zal 
treden.


